
ANDORRA8 Dimarts, 10 De gener Del 2017

El cap de Govern, Antoni Mar-
tí, va encapçalar ahir una nova  
reunió del Pacte d’Estat sobre 
l’acord d’associació entre An-
dorra i la Unió Europea amb 
els representants dels agents 
econòmics i socials, als quals 
va informar del contingut de 
la reunió entre les delegacions 
negociadores que va tenir lloc a 
Brussel·les el desembre passat, 
centrada en aspectes relatius a 
la negociació de la circulació de 

mercaderies. En aquest sentit, 
segons va informar l’executiu 
en un comunicat, Martí va in-
sistir que els negociadors euro-
peus entenen que cal una solu-
ció específica per al capítol 24 
del Sistema Harmonitzat Du-
aner, relatiu al tabac, així com 
que la delegació andorrana està 
treballant per reprendre els 
continguts de l’Acord Duaner 
de 1990 dins del text del futur 
acord d’associació.

Així mateix, el cap de Govern 
va comunicar també que la de-

legació negociadora andorrana 
treballa amb els diferents sec-
tors per analitzar els capítols 
compresos entre l’1 i el 23, 
per elaborar una proposta que 
els proporcioni noves opor-
tunitats. Aquestes reunions 
de treball donen resposta a la 
demanda dels mateixos sec-
tors i, segons s’assegura en la 
nota feta pública per l’executiu, 
s’han rebut “de manera molt 
positiva”. Les trobades de tre-
ball continuaran les pròximes 
setmanes.

En la trobada d’ahir, i al mar-
ge d’alguns membres del Go-
vern, hi van participar també el 
president suplent del grup par-
lamentari Demòcrata, Miquel 

Aleix, i els consellers generals 
de DA Carles Enseñat i Maria 
Martissella, així com el conse-
ller general del Partit Socialde-
mòcrata Pere López.

Martí diu als agents que la UE vol 
una s luci  es ec fica al tabac

Acord d’associació

Un moment de la reunió d’ahir amb els representants dels agents econòmics i socials.
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La consellera general del 
Partit Socialdemòcrata (PS), 
Rosa Gili, vol tenir més infor-
mació de l’acord signat entre 
el Govern i la Generalitat de 
Catalunya pel qual s’impor-
taran 10.000 tones anuals 
de residus de la Cerdanya i 
l’Alt Urgell per ser cremats 
al forn incinerador. La par-
lamentària va presentar ahir 
una demanda d’informació 
mitjançant la qual vol acce-
dir al conveni subscrit entre 
totes dues administracions 
amb l’objectiu de conèixer 
exactament les condicions 
firmades, com ara la durada, 
el material que es portarà o 
com es farà el transport.

En l’escrit Gili demana 
que “en el millor termini em 
faciliti còpia de l’acord per a 
la importació de residus pro-
vinents de Catalunya al forn 
incinerador de la Comella”. 
El document, recorda, va ser 
“firmat pel Govern i l’Agèn-
cia de Residus de Catalunya 
el passat 5 de gener”. La 
consellera general, que va re-
cordar el seguiment “acurat” 
que fa la formació de tot allò 
relatiu al forn incinerador, 
va indicar que es vol saber, 
entre altres aspectes, “si són 
les 10.000 tones de les quals 
es parla o si poden ser més, 
de quina manera arribaran al 
país i si és un acord puntual 
o, en canvi, la idea és que si-
gui d’una durada més llarga”.

El PS demana 
pels termes 
de l’acord per 
importar residus
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Socialdemocràcia i Progrés 
(SDP) proposa descongelar ja 
les transferències als comuns 
en considerar que l’executiu 
demòcrata “ha tingut cinc 
anys per enllestir la modifica-
ció del règim de transferències 
als comuns i no ha fet res més 
que ajornar la negociació amb 
els comuns i les decisions i els 
compromisos que l’han d’acom-
panyar”.

Així consta en la motivació 
de l’esmena 3 de les 24 que el 
conseller general de la forma-
ció, Víctor Naudi, ha presentat 
al projecte de llei del pressu-
post per a l’exercici 2017, que 
reclama suprimir el topall de 
les transferències als comuns 
que fixa el punt 2 de l’article 1 
del pressupost, i on s’assegura 
que “pretendre prorrogar, un 
any més, una mesura que va ser 
plantejada i admesa com a pu-
rament transitòria és la demos-
tració de la manca de voluntat 
real d’avançar en la delimitació 
de competències”. 

A més, i en coherència amb 
aquesta esmena, SDP, que con-
sidera que “perllongar quatre 
anys aquesta mesura transitò-
ria ha estat menystenidor per 
als comuns”, proposa en dues 
esmenes més suprimir les re-
ferències al manteniment de la 
congelació de les transferències 
en l’exposició de motius del pro-
jecte de pressupost.

D’altra banda, en dues es-
menes més el conseller general 
d’SDP proposa que les prestaci-
ons econòmiques pagades per 
la Caixa Andorrana de Segure-
tat Social s’incrementin d’acord 
amb l’índex de preus al consum 
(IPC) i que no només ho facin 
les prestacions que després de 
descomptar les cotitzacions 
pertinents quedin per sota del 
salari mínim. En aquest sentit, 
Naudi considera que si “es po-
den augmentar tots els salaris 
de l’administració, tant dels alts 
càrrecs com dels treballadors 
públics i parapúblics, s’ha de 
poder augmentar també l’IPC a 
les prestacions econòmiques de 
la Seguretat Social”.

Entre les esmenes presenta-
des, n’hi ha quatre de relatives 
a partides del ministeri d’Or-
denament Territorial. Concre-
tament, en tres es proposa una 
reducció de 200.000 euros de 
la partida destinada al recinte 
multifuncional, que d’aquesta 
manera quedaria en 400.000 
euros per a estudis i projectes, 
per destinar-los a diferents as-
pectes.  

Així, els primers 200.000 
euros anirien a incrementar la 
dotació per a inversions reals 
en la millora de l’accessibilitat 
de les diferents infraestructu-
res propietat de l’administració. 
També augmentaria aquesta 
quantitat la partida destinada a 
l’estabilització de talussos, que 
en el projecte de pressupost dis-

minueix respecte de la de l’any 
passat, tot i que, segons SDP, 
“queden pendents moltes actu-
acions en zones sensibles”.

Finalment, els darrers 
200.000 euros es destinarien 
a la partida relativa a la gestió, 
conservació i manteniment dels 
refugis de muntanya.

D’altra banda, entre les  
24 esmenes n’hi ha quatre de re-
latives al pressupost de la CASS i 
del Fons de Reserva de Jubilació 

(FRJ). En el cas de la Seguretat 
Social, SDP presenta tres esme-
nes destinades a reduir 48.207 
i 19.726 euros de les partides 
destinades al lloguer d’edificis i 
altres construccions i al lloguer 
d’equipaments per a informàti-
ca, així com a reduir en 70.500 
euros la dotació prevista per a 
estudis i treballs tècnics.

En el cas de l’FRJ, l’esmena 
de Socialdemocràcia i Progrés 
va destinada a disminuir el per-
centatge de les comissions que 
es paguen als gestors de les car-
teres del fons. En aquest sentit, 
Naudi incideix que la comissió 
aplicada, prevista en el projecte 
de pressupost, correspon a un 
0,37% del total del fons i aposta 
per rebaixar el percentatge a un 
0,25%.

SDP proposa descongelar ja aquest 
any les transferències als comuns
La formació esmena el pressupost perquè les prestacions de la CASS s’apugin segons l’IPC
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El conseller general de Socialdemocràcia i Progrés, Víctor Naudi.

jonAthAn gil

naudi presenta 24 

esmenes al projecte 

de llei del pressupost 

per a l’exercici 2017


